
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri

Dato: 6. november 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 83
Ministeren lancerede i juni måned i år en ny støtteordning til delvis dækning af de høje 
gebyrer for kontrol ved slagtninger på bedriften. Det blev i forbindelse med lanceringen 
oplyst, at ordningen kan etableres for hele 2024, så landmændene kan få refunderet en 
del af udgifterne til de meget høje gebyrer, der allerede er afholdt. Flere landmænd og 
virksomheder har lige nu meget store udlæg og afventer støtteordningens ikrafttræden. 
Kan ministeren oplyse, hvor langt man er i arbejdet med støtteordningen, og hvornår 
støtteordningen forventes at træde i kraft? Der henvises til artiklen ”Minister vil lave ny 
støtteordning: Skal gøre op for de stærkt stigende gebyrer på gårdslagtning”, landbrugs
avisen.dk, den 7. juni 2024.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Hans Kristian Skibby (DD).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Hans.Skibby@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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